



**INFORMATION · INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Brussels, November 1981

DRAFT ECSC OPERATING BUDGET FOR 1982

The Commission has just adopted the memorandum covering the ECSC's operating budget for 1982 (1). This now goes to Parliament for its opinion and to the ECSC consultative committee for information.

The budget can be summarised as follows:

- total funds of 268 million ECU, including special funds of 50 million under the social measures for steel;
- unavoidable expenditure of 128 million ECU as detailed below:
 - . 5 million ECU as administrative expenditure;
 - . 117 million ECU as readaptation aid;
 - . 6 million ECU as aid to coking coal;
- 90 million ECU to be allocated to research expenditure and interest subsidies.

COMMISSION APPROACH

To finance the exceptional social requirements to be covered by the social measures for the steel industry, special funds must continue to be provided. The Commission has already made proposals on this in its letter of amendment to the preliminary draft budget for 1982, and it is now for the budgetary authority to take appropriate action. The Commission would emphasize that if the social operations concerned are to continue, the necessary funds must be available in good time, for there is no question of the ECSC's own available funds being able to bear the new expenditure.

This last point is amply borne out by the figures shown in this paper, since, if the levy rate remains at 0.31%, applications for aid in terms of conventional requirements exceed all the ordinary resources available by 58%.

For financing the requirements other than those appertaining to social measures, the Commission recognizes that the very high level of applications for readaptation aid (at least 117 million ECU, and probably much more) raises a very difficult problem, mainly because this expenditure cannot be avoided. In 1982 the Commission will nevertheless endeavour to continue financing the Community share of aids for workers under the agreements signed by the High Authority and the governments. With overall resources of 218 million ECU, assuming the levy is kept at its present rate, and taking into account the other inevitable expenditure (administrative

./.

(1) COM(81) 652

expenditure fixed by the Council under Article 20 of the Merger Treaty at 5 million ECU and aid for coking coal fixed at 6 million ECU by Commission decision under Article 95 of the ECSC Treaty), the remaining funds available to meet research subsidy requirements in 1982 would be 218 - (117 + 5 + 6) = 90 million ECU.

In the present situation, with the Community steel industry still suffering from extraordinary difficulties, the Commission considers that it would be wrong to raise the levy rate above the present 0.31%.

Amounts set aside for research and for interest subsidies will therefore have to be kept within the overall limit of 90 million ECU.

As regards division of the 90 million between the two Chapters concerned, the Commission considers that interest subsidies clearly deserve priority, especially in connection with conversion, given the direct link with the creation of new jobs. It therefore proposes that this Chapter be given 51 million ECU, of which 40 million for conversion aids.

The amount left for research support thus shrinks to 39 million ECU (from 44 million in 1981). It is proposed that 17 million be devoted to steel, 13 million to coal and 9 million to social research.

The Commission proposes that the levy rate be set at 0.31%, as in previous years.

DRAFT ECSC OPERATIONAL BUDGET FOR 1982

ANNEX

(in m ECU)

REQUIREMENTS	APPLICATIONS	PROPOSALS	RESOURCES	PROPOSALS
OPERATIONS TO BE FINANCED FROM RESOURCES FOR THE FINANCIAL YEAR (NON-REPAYABLE)			RESOURCES FOR THE FINANCIAL YEAR	
1. Administrative expenditure	5	5	1. Current resources	
2. Social expenditure	167	167	1.1 Levy yield at 0.31%	140
2.1 Aid to resettlement (Article 56)	117	117	1.2 Interest on investments and on loans from non-borrowed funds	75
2.2 Social measures in connection with steel restructuring	50	50	1.3 Fines and surcharges for late payment	token entry
3. Aid to research (Article 55)	121	39	1.4 Miscellaneous	token entry
3.1 Steel	69	17	2. Cancellation of commitments which will probably not be implemented	3
3.2 Coal	40	13	3. Revaluation of assets and liabilities	token entry
3.3 Social	12	9	4. Unused resources carried over from 1981	token entry
4. Interest relief grants	75	51	5. Exceptional revenue	50
4.1 Investment (Article 54)	25	11		
4.2 Conversion (Article 56)	50	40		
5. Aid to coking coal and metallurgical coke (Article 95)	6	6		
	374	268		268
OPERATIONS FINANCED WITH LOANS			ORIGIN OF NON-BORROWED FUNDS	
6. Social housing	15	15	6. Special reserve and part of former ECSC Pension Fund	15



**INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Bruxelles, novembre 1981

PROJET DE BUDGET OPERATIONNEL CECA POUR 1982

La Commission vient d'adopter l'aide-mémoire présentant le projet de budget opérationnel CECA pour 1982 (1). Le document a été envoyé au Parlement pour avis, et au Comité consultatif de la CECA à titre d'information.

Les propositions de la Commission se basent sur les éléments suivants:

- un montant total des ressources de 268 mio ECU, dont 50 mio ECU de ressources extraordinaires au titre du volet social sidérurgique;
- besoins inéluctables à imputer sur les 218 mio ECU de ressources traditionnelles pour un montant total de 128 mio ECU;
 - . 5 mio ECU au titre des dépenses administratives;
 - . 117 mio ECU au titre de l'aide à la réadaptation;
 - . 6 mio ECU au titre de l'aide aux charbons à coke sidérurgique;
- 90 mio ECU à consacrer aux dépenses de recherche et de bonifications d'intérêts.

APPROCHE DE LA COMMISSION

Pour financer les besoins sociaux exceptionnels à couvrir dans le cadre du volet social de la politique sidérurgique il faut continuer à prévoir un financement extraordinaire. La Commission a déjà fait ses propositions à ce sujet dans le cadre de la lettre rectificative à l'avant-projet de budget général pour 1982, et il dépend de l'autorité budgétaire d'y donner une suite appropriée. La Commission souligne que la poursuite des interventions sociales concernées est entièrement conditionnée par la mise à disposition à temps des ressources nécessaires, car il n'est pas question que les disponibilités propres de la CECA pourraient prendre en charge ces dépenses nouvelles.

Ce dernier point est amplement démontré par les chiffres exposés dans le présent document étant donné que les demandes d'aide enregistrées au titre des besoins traditionnels dépassent de 58 % les ressources ordinaires disponibles dans l'hypothèse d'un maintien du taux des prélèvements de 0,31 %.

Pour ce qui est du financement des besoins autres que le volet social sidérurgique la Commission reconnaît que le niveau très élevé des demandes d'aide à la réadaptation (117 mio ECU - montant qui est probablement un minimum) présente un problème financier très difficile en raison notamment du caractère inéluctable de cette dépense. Malgré ces difficultés, elle s'efforcera encore en 1982 de financer la quote-part communautaire des aides aux travailleurs prévues dans les accords signés par la Haute Autorité et les gouvernements. Dans l'hypothèse du maintien du taux de prélèvement actuel, qui donne une enveloppe de ressources ordinaires de 218 mio ECU, et compte tenu des autres dépenses inéluctables (dépenses administratives,

(1) COM(81) 652

fixées par le Conseil dans le cadre de l'article 20/Fusion, 5 mio ECU; aides au charbon à coke, découlant d'une décision de la Commission dans le cadre de l'article 95/CECA, 6 mio ECU) les ressources restant disponibles pour la couverture des besoins en matière de recherche et de bonification d'intérêts s'élèvent à 90 mio ECU (218 - (117 + 5 + 6) = 90).

Dans la conjoncture existante, et en tenant compte notamment des difficultés extraordinaires que traverse toujours l'industrie sidérurgique communautaire, la Commission considère qu'il n'y a pas lieu de procéder à une augmentation du taux actuel des prélèvements de 0,31 %.

Par conséquent les dotations pour aides à la recherche ainsi que pour aides sous forme de bonifications d'intérêts doivent être limitées au montant global de 90 mio ECU.

Pour ce qui concerne la répartition de ce dernier chiffre entre les deux chapitres concernés, la Commission considère que les interventions sous forme de bonifications d'intérêts méritent de recevoir une priorité particulière dans les conditions actuelles, et cela surtout dans le domaine de la reconversion qui vise directement la création d'emplois nouveaux. Elle propose donc d'accorder à ce chapitre une dotation de 51 mio ECU dont 40 mio ECU seront destinés aux aides à la reconversion.

Il en résulte que le montant disponible pour l'aide à la recherche doit subir une certaine compression et ne peut s'élever qu'à 39 mio ECU (contre 44 en 1981), dont il est proposé d'accorder 17 mio ECU au domaine de l'acier, 13 mio ECU à celui du charbon et 9 mio ECU aux projets de recherche sociale.

La Commission propose en conséquence de fixer le taux de prélèvement à 0,31 %.

PROJET DU BUDGET OPERATIONNEL CECA POUR L'EXERCICE 1982

ANNEXE
en Mio ECU

BESOINS	DEMANDES	PROPOSITIONS	RESSOURCES	PROPOSITIONS
OPERATIONS A FINANCER SUR LES RESSOURCES DE L'EXERCICE (A FONDS PERDUS)			RESSOURCES DE L'EXERCICE	
1. Dépenses administratives	5	5	1. Ressources courantes	140
2. Dépenses sociales	167	167	1.1. Produit prélèvement à 0,31 %	
2.1. Aides à la réadaptation (art. 56)	117	117	1.2. Intérêts des placements et des prêts sur fonds non empruntés	75
2.2. Mesures sociales en liaison avec la restructuration sidérurgique	50	50	1.3. Amendes et majorations pour retard	p.m.
3. Aides à la recherche (art. 54)	121	39	1.4. Divers	p.m.
3.1. acier	69	17	2. Annulation d'engagements qui ne donneront vraisemblablement pas lieu à réalisation	3
3.2. charbon	40	13	3. Réévaluation actif/passif	p.m.
3.3. social	12	9	4. Ressources de l'exercice 1981 non utilisées	p.m.
4. Aides sous forme de bonification d'intérêts	75	51	5. Recettes extraordinaires	50
4.1. investissements (art. 54)	25	11		
4.2. reconversion (art. 56)	50	40		
5. Aides aux charbons à coke et coke sidérurgique (art. 95)	6	6		
	374	268		268
OPERATIONS FINANCEES PAR DES PRETS SUR FONDS NON EMPRUNTES			ORIGINE DES FONDS NON EMPRUNTES	
6. Logements sociaux	15	15	6. Réserve spéciale et ex-fonds de pension CECA	15